
Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 23.01.2024 roku. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji.  

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 

6. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na najbliższą sesję. 

7. Dyskusja nad pismem z Zarządu Koła Przyjaciół Harcerstwa przy Sucholeskiej Drużynie Harcerzy 

"Grań" im. rtm. Witolda Pileckiego (ZHR). 

8. Dyskusja z dyrekcją CKiBP w Suchym Lesie.  

9. Sprawy bieżące. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca J. Radzięda otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji i gości oraz 

stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia został 

zatwierdzony jednomyślnie.  

 

Ad. 5.  

Protokół z dnia 21.11.2013 roku został przyjęty jednomyślnie. 

Protokół z dnia 24.11.2013 roku został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 6. 

• Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze                            

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb 

ich pobierania. 

OPS K. Dzioch omówiła projekt uchwały i zakomunikowała, że w przyszłym miesiącu pojawi się projekt 

uchwały dotyczący programu osłonowego, który OPS chciałby realizować. Będzie to kontynuacja 

działań społecznych prowadzonych w roku minionym. Osoby niepełnosprawne potrzebują kontaktu       

z innymi osobami, wsparcia terapeutycznego i miejsca gdzie te osoby mogą się spotkać. Ze szczegółami 

programu radni będą mogli się zapoznać przed sesją lutową.  

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  

Ad. 7. 

Przewodnicząca J. Radzięda oddała głos przedstawicielom Sucholeskiej Drużyny Harcerzy "Grań" im. 

rtm. Witolda Pileckiego (ZHR). 



Przedstawiciel rodziców Sucholeskiej Drużyny Harcerzy ZHR „Grań” podziękował za odpowiedź na apel, 

za troskę i za zainteresowanie. Rodzic przedstawił historię drużyny. Czynnik który blokuje rozwój 

drużyny, to brak siedziby i organizacja zwraca się właśnie do gminy z prośbą o pomoc w uzyskaniu 

miejsca umożliwiającego prowadzenie działalności.  

Przewodnicząca J. Radzięda zaproponowała klub seniora, który ma nową siedzibę i być może udałoby 

się dojść do porozumienia w tej kwestii z dyrekcją OPS (kluby są przy OPS). Być może znajdzie się tam 

przestrzeń do współpracy. Przewodnicząca zaproponowała również miejsce w OSP Suchy Las.  

Radny R. Rozwadowski przypomniał, że zarządowi Osiedla Suchy Las przyznana została nowa siedziba 

jako świetlica na ul. Nektarowej przy Osiedlu Grzybowym i poinformował przybyłych gości, że zarząd 

Osiedla działa, aby udostępnić drużynie miejsce do spotkań.  

Radny Z. Hącia zaznaczył, że drużynie należy się wsparcie i może w SP2 znalazłoby się miejsce, skoro 

ZHP ma siedzibę w SP1. W interesie szkół powinno być to, aby harcerstwo się rozwijało.  

Prośbę poparł również druh przybyły na posiedzenie i dodał, że zależy drużynie na budynku do którego 

harcerze mieliby swobodny dostęp z różnych względów. Do tej pory gdy proponowano im miejsce, 

ograniczone ono było konkretnym przedziałem czasowym. Doceniają trud, ale bardzo zależałoby im na 

miejscu na wyłączność i nie jest to żadna fanaberia.  

Radny R. Rozwadowski oznajmił, że z jego wiedzy wynika, że ze świetlicy korzystać będzie więcej osób 

niż tylko zarząd, więc wejście dla harcerzy również może być ograniczone.  

Przewodnicząca J. Radzięda zaznaczyła, że nie widzi szansy znalezienie dla drużyny miejsca na 

wyłączność. Nie ma nawet takich lokali gminnych, które można byłoby oddać na wyłączność.             

Radny Z. Hącia dodał, że miejsce dla harcerzy zawsze było użyczane i powtórzył, że takie miejsca nie 

były na wyłączność.  

Przedstawiciel rodziców harcerzy ZHR zaznaczył, że stan idealny, to miejsce z możliwości 

magazynowania sprzętu i na wyłączność, natomiast jest jeszcze wiele stanów pośrednich, które 

zaspokoją część potrzeb i za które harcerze również będą wdzięczni.  

Radni R. Rozwadowski i M. Jankowiak zasugerowali umówienie się na spotkanie i rozmowę z S. Szenk 

- przewodniczącą Zarządu Osiedla Suchy Las i omówienie sprawy korzystania ze świetlicy.  

Przewodnicząca J. Radzięda zapewniła też o przekazaniu informacji dyrekcji OPS, SP2 i władzom OSP 

Suchy Las o chęci spotkania ze strony harcerzy. 

Ad. 8. 

CKiBP A. Ogórkiewicz poinformował o bibliotece w Chludowie i wniosku złożonym o jej 

dofinansowanie. Centrum nie otrzymało dofinansowania. Pan Dyrektor złożył odwołanie. Budynek jest 

w złym stanie i postępuje dalsza degradacja. W wielu miejscach jest również zdegradowane pokrycie 

dachu. Prędzej czy później trzeba będzie zająć się tematem remontu obiektu. 

CKiBP M. Strebejko-Komarowska poinformowała, że siedziba CKiBP została oddana do użytkowania w 

2013 roku i dokładnie po 10 latach w 2023 roku zaczęło się nagle wszystko psuć. Zainwestowano m. in. 

ponad 20 tys. zł w naprawę klimatyzacji i 25 tys. zł na remont generalny dachu. Większość instalacji 

jest już przestarzała. Pani Matylda zasygnalizowała, że Centrum na pewno będzie wnioskowało o 

pieniądze na potrzebne remonty i dodała, że regularnie psuje się winda.  



CKiBP A. Ogórkiewicz poinformował, że Centrum otrzymało w lipcu 2023 roku rachunki obejmujące 11 

m-cy do tyłu dotyczące budynku dworca, w Złotnikach w tym połowa za okres który został zamknięty 

budżetowo – wydatek na kwotę 90 tys. zł. Są też dobre wiadomości: ruszył internetowy system zapisów 

na zajęcia i płatności.  

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała o kwestię fotowoltaiki. 

Pan Andrzej i Pani Matylda odpowiedzieli, że Centrum jest w gotowości. Będzie to wymagało przetargu 

i Centrum trzyma rękę na pulsie jeśli chodzi o programy zewnętrzne. Jeśli się program nie pojawi, to 

będzie ogłoszony przetarg.  

CKiBP A. Ogórkiewicz z radością poinformował, że w Chludowie udało się poukładać relacje ze 

stowarzyszeniami i jest całkiem inna jakość rozmowy. Pan Dyrektor dodał, że grafik Centrum jest              

w pełni wypełniony. Zajęcia prowadzone są dla dzieci najmłodszych, poprzez młodzież, aż do seniorów 

jak i dla osób uzdolnionych artystycznie. Pan Dyrektor omówił plany związane z Dniami Gminy, które 

odbędą się 15 czerwca 2024 roku.  

Pani Matylda poprosiła członków komisji o przychylność w sprawie przyznawania dotacji dla inwestycji 

zgłaszanych przez Centrum.  

Pan Dyrektor przekazał członkom komisji spisane działania CKiBP w roku 2023: 

„Sprawozdanie opisowe z wykonania planu finansowego Centrum Kultury i Biblioteki Publicznej Gminy 

Suchy Las za rok 2023. 

DZIAŁALNOŚĆ EDUKACYJNO-ARTYSTYCZNA  

Zgodnie ze swoją misją statutową Centrum Kultury w działalności edukacyjno-artystycznej stara się nie 

pomijać potrzeb żadnej z grup i tworzyć ofertę, w której mieszkańcy gminy w różnym wieku znajdą coś 

dla siebie. Najliczniejszą grupą biorącą udział w naszych zajęciach jest młodzież szkolna, ale nie brakuje 

też propozycji dla dzieci młodszych oraz osób dorosłych i seniorów. Zajęcia odbywają się w Centrum 

Kultury w Suchym Lesie, filii Stary Bar w Chludowie, w Zespole Szkół w Chludowie oraz Domu 

Osiedlowym w Biedrusku.  

W 2023 roku Centrum Kultury kontynuowało, a także rozszerzyło działalność edukacyjno-artystyczną. 

W odpowiedzi na duże zainteresowanie odbiorców w tym roku otworzyliśmy też nowe grupy 

zajęciowe, głównie muzyczne i taneczne. Wprowadziliśmy taniec afrodance dla dorosłych, nową grupę 

tańca towarzyskiego, zajęcia muzyczne dla maluszków - gordonkids, taniec kreatywny dla maluchów, 

k-pop dla młodzieży oraz dziecięcy i młodzieżowy zespół ukulele.  

W związku z dużym zainteresowaniem, jakim cieszą się zajęcia z tańca, zrealizowaliśmy kilka projektów 

edukacyjnych związanych z tą dziedziną. W Starym Barze odbyły się 4 potańcówki, w których w sumie 

uczestniczyło ok 130 osób. Z okazji Dnia Tańca zorganizowaliśmy warsztaty z różnych rodzajów tańców 

oraz flashmob, w których uczestniczyło ok l20 osób.  

Wspólnie z dwoma stowarzyszeniami zorganizowaliśmy czas wolny dla dzieci i młodzieży w trakcie ferii 

zimowych oraz wakacji letnich. Udział w zajęciach w czasie wolnym od zajęć szkolnych wzięło ponad 

200 dzieci. W ramach działalności edukacyjno-artystycznej w związku z 100. Urodzinami Wisławy 

Szymborskiej zorganizowaliśmy konkurs fotograficzny w mediach społecznościowych, warsztaty kolażu 



dla dzieci oraz międzypokoleniowe, których efektem była wystawa, a także konkurs recytatorski 

poświęcony twórczości noblistki. Czynny udział w projekcie wzięło ok 100 osób.  

Po rocznej przerwie wróciliśmy również do organizacji konkursu na Szopkę Bożonarodzeniową w 

którym udział brali mieszkańcy gminy od dzieci po seniorów, prezentując swoje artystyczne 

umiejętności w grupach oraz indywidualnie. W sumie na konkurs wpłynęło 26 prac, a udział wzięło ok. 

180 osób.  

W 2023 roku w stałych zajęciach edukacyjno-artystycznych w CKiBP, Domu Osiedlowym Biedrusku            

i Szkole w Chludowie, brało udział ponad 850 osób tygodniowo, a w Starym Barze w Chludowie ok 70 

osób. Powyższe osoby brały udział w następujący zajęciach:  

1. Pracownia plastyczna dla dzieci i młodzieży - 8 grup.  

2. Pracownia malarstwa i rysunku dla dorosłych- 4 grupy.  

3. Pracowania ceramiczna dla dzieci i młodzieży - 4 grupy.  

4. Pracownia ceramiczna dla dorosłych - 2 grupy. 

5. Zajęcia baletowe - 3 grupy. 

6. Zajęcia taneczne dla dorosłych - 11 grup. 

7. Taniec (poza baletem) dla dzieci i młodzieży - 10 grup. 

8. Zajęcia teatralne dla dzieci i młodzieży - 3 grupy. 

9. Zajęcia fatograficzno-filmowe dla młodzieży i dorosłych - 1 grupa. 

10. Zajęcia umuzykalniające dla najmłodszych dzieci - 5 grup. 

11. Zajęcia medytacji w ruchu dla dorosłych - 2 grupy. 

12. Warsztaty bębniarskie dla dzieci i młodzieży - 2 grupy. 

13. Warsztaty bębniarskie dla dorosłych - 2 grupy.  

14. Indywidualna nauka gry na gitarze, ukulele, skrzypcach, perkusji, pianinie - 9 instruktorów. 

15. Indywidualna nauka śpiewu - 2 instruktorów. 

16. Zajęcia musicalowe - 2 grupy. 

17.Zespół ukulele - 2 grupy. 

 

Uczestnicy zajęć edukacyjno-artystycznych prezentowali swoje umiejętności na koncertach i pokazach, 

które Centrum Kultury wraz z instruktorami organizowało w ramach koncertów podsumowujący 

półrocze i cały rok pracy edukacyjno-artystycznej. W sunie odbyło się kilkanaście pokazów, w których 

udział. wzięło ok 400 uczestników oraz kilka wystaw, prac uczestników, które prezentowaliśmy                  

w przestrzeniach naszych budynków.  

Centrum Kultury współpracowało także z podmiotami zewnętrznymi, które w wynajmowanych 

pomieszczeniach realizowały swoje programy zbieżne z zadaniami statutowymi CKiBP: 

ORGANIZACJA IMPREZ KULTURALNYCH 

W 2023 roku w Centrum Kultury i Starym Barze zorganizowano 40 wydarzeń kulturalnych, w tym 

koncerty m.in. Artura Barcisia, Ewy Bem, Macieja Maleńczuka, Raz Dwa Trzy, czy Voo Voo. 

Organizowaliśmy również spektakle, wystawy lokalnych artystów, a także kulturalne imprezy 

okolicznościowe.  

Zorganizowaliśmy również wydarzenia interdyscyplinarne m.in. Wiosenny Festyn Przyrodniczy, Dzień 

Dziecka z Afryką Kazika, czy Sucholeską Noelkę, gdzie poza dobrą zabawą staramy się edukować                   



i uwrażliwiać uczestników na ważne tematy tj. ochrona środowiska, uważności na drugiego człowieka. 

W tych wydarzeniach podkreślamy aspekt bycia razem, zarówno w rodzinie uczestniczącej wspólnie      

w wyrażeniu, jak i integrację z innymi mieszkańcami gminy. W podobnym charakterze były utrzymane 

tegoroczne Dni Gminy. Rodzinna, piknikowa atmosfera przyciągnęła na teren Aktywnej Edukacji                  

i Sportu wiele rodzin z dziećmi, dla których przygotowaliśmy wiele atrakcji w stylu dzikiego zachodu.  

Współorganizowaliśmy również kilka wydarzeń kulturalnych razem z innymi podmiotami z terenu 

gminy m.in. Zespołem Pieśni i Tańca Chludowianie, orkiestrą Dęta z Chludowa oraz jednostkami 

pomocniczymi i szkołami. Wspólnie z Poznańską Szkołą Tańca Tabasco Break Rebels zrealizowaliśmy 

projekt taneczny ,,Breaking School Battle'', w którym brało udział ponad 100 tancerzy z całej Polski.     

W sumie w wydarzeniach zorganizowanych w 2023 roku przez Centrum Kultury wzięło udział około 

11100 osób w Suchym Lesie i ok 500 w Starym Barze.  

Oferta wydarzeń cieszyła się dużym zainteresowaniem widzów, co przekładało się na wpływy z biletów. 

Zgodnie z obraną misją promowania kultury, zachęcania mieszkańców do aktywnego uczestnictwa          

w wydarzeniach kulturalnych, ponad połowa wydarzeń organizowanych przez CKiBP była bezpłatna,     

w tym wszystkie wydarzenia i zajęcia organizowane w Starym Barze.  

Przez cały 2023 r. w normalnym trybie prowadzone były wszelkie działania związane z promocją 

czytelnictwa. Zrealizowaliśmy zajęcia o charakterze artystyczno-edukacyjnym i warsztatowym takie 

jak: Bajanie na dywanie, Książkołazy, Montownia wyobraźni, Wszystko gra, Klub planszowy dla 

dorosłych, Kominiarz/Piekarz, Zabierz tatę do biblioteki, Książka to ogród, Noc w bibliotece, warsztaty 

bożonarodzeniowe dookoła Świata, konkursy recytatorskie ,,Wiosenne przebudzenie" i „Nic dwa razy", 

wystawy ilustracji ,,Oto jest Sasek'' i ,,Mapy Mizielińskich'', w których wzięło udział ponad 1300 

uczestników. Dużym zainteresowaniem cieszą się także lekcje biblioteczne, które jak się okazuje 

stanowią istotny element w edukacji najmłodszych. W bibliotece odbyło się ich 110 z udziałem 2364 

przedszkolaków oraz uczniów. Na nasze zaproszenie dotyczące spotkań autorskich odpowiedzieli tacy 

twórcy jak Radek Rak, Elżbieta Cherezińska, Boguś Janiszewski, Grzegorz Piątek, Małgorzata 

Swędrowska, Sylwia Chutnik, Łukasz Wierzbicki, Anna Kuźmierak, Jolanta Kaleta, Robert Maciąg, 

Renata Piątkowska i Tomasz Raczek. Z zaproszonymi gośćmi spotkało się około 1228 użytkowników 

Centrum Kultury i Biblioteki Publicznej w Suchym Lesie. Niezmiennie w formule cyklicznej odbywają 

się spotkania dwóch klubów czytelniczych funkcjonujących w bibliotece, które skupiają się na 

kształtowaniu wrażliwości u odbiorców literatury. 168 czytelników oraz czytelniczek zrealizowało 

wspólnie 22 takie spotkania w ubiegłym roku. Łącznie w 189 wyżej wymienionych działaniach                     

o charakterze kulturalnym uczestniczyło 5148 osób.” 

Ad. 9 – 11. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokółowała:         Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Joanna Radzięda 


